
 
 
 
Protokoll fört vid Österlens Vattenråd styrelsemöte 2024-10-04  
i Simrishamns kommun klockan 09.00-12.00 
 
 
Närvarande: Pia Dahlin (ordförande Kristianstads kommun),  
Kenneth Strömbeck (vice ordförande och kassör),  
Jeanette Qamar (Sekreterare, Simrishamns kommun, tjänsteman), 
Anders Larsson (Hörby),  
Martin Hallingström Skoglund (Kristianstad),  
Sven Sassersson (Tommarpsåns fiskevårdsförbund),  
Ronny Hammar (LRF),  
Peter Bentzer via Teams-länk (Markägare),  
Lotta Hedström (ersättare Tomelilla kommun).  
Adjungerade: Jenny Söderstedth (Tf Åtgärdssamordnare för vattenrådet),  
Jonas Dahl (Simrishamns kommun),  
Anna Karin Åkesson via Teams-länk (Kristianstads kommun) 
 
 

1. Mötets öppnande 
Ordförande förklarade mötet öppnat.  
 
 

2. Val av justerare 
Lotta Hedström valdes till justerare.  
 
 

3. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
 
 

4. Föregående mötesprotokoll  
Protokollet lades till handlingarna. 
 
 

5. Information om momshantering 
Kävlingeåns och Höjeåns Vattenråd utreder för närvarande frågan.  
Kenneth Strömbäck föredrar dels hur momsregistrering hittills har hanterats, och 
dels hur den nya föreslagna modellen skulle fungera. Tidigare har respektive 
kommun lyft momsen innan den bokförts för ÖVR, men det tillvägagångssättet 
ifrågasätts nu av Skatteverket.  
Den nya modellen skulle innebära att ÖVR hanterar momsen direkt inom ramen för 
vår egen redovisning. Detta förfarande innebär ingen ökad administrativ belastning  
 



 
 
 
för ÖVRs kassör och ordförande, men en ökad framtida kostnad för 
redovisningsfirman.  
 
Om en korrigering beslutas, måste ett utskick till kommunerna förberedas för ett 
införande i samarbetsavtalen.  
Martin Hallingström Skoglund önskar att man utreder om detta eventuellt kommer 
få påverkan på LONA- och LOVA-bidragen. 
 
Beslut: om framtida momshanteringsmodell fattas under nästkommande 
styrelsemöte.  
 

 
6. Information om beviljade bidrag och uppföljning av ekonomin 

Sekreteraren Jeanette Qamar föredrar ekonomin i de pågående vattenvårdsprojekten.  
En viss korrigering av LOVA-bidraget kommer att ske, där projektsumman dras ned 
från 6 mkr till 5 mkr. Korrigeringen kommer att ske i samråd med Länsstyrelsen.  

 
 

7. Upphandling av ekonomihantering  
Sekreterare Jeanette Qamar meddelar att en konsult, upphandlad av Simrishamns 
kommun, nu tagit över ekonomihanteringen för vattenrådet. 
Styrelsen föreslår att vattenrådets kassör, ordförande och sekreterare diskuterar med 
företaget för att klargöra de framtida kostnaderna för detta, samt eventuella 
tillkommande kostnader för en tydligare redovisning.  
 
Beslut: Kenneth Strömbäck ges i uppdrag att lämna ett beslutsunderlag inför nästa 
styrelsemöte.  
 
 

8. Information om arbetet vid Holmabäcken 
Sekreterare Jeanette Qamar informerar om att ärendet gällande en ny fålla i det 
avlutade projektet Holmarna och Holmabäcken, som den 27 augusti 2024 utsändes 
via mejl för Per Capsulam-beslut, inte längre är aktuellt. Förutsättningarna har 
förändrats då vattenrådets önskade ekonomiska insats hade höjts.  
 
Beslut: Ärendet avslutas utan vidare hantering.  
 
 

9. Information om gemensam digital mappstruktur för Österlens Vattenråd 
Sekreterare Jeanette Qamar visar den nya mappstrukturen med Vattenrådets alla 
digitala dokument och informerar om hur man kan ta del av den. 

 
 



 
 
 

10. Information besöksplats Hallamölla  
Kenneth Strömbäck informerar om hur arbetet med att bygga upp besöksplats 
Hallamölla fortskridit. Programmet för invigningen den 27 oktober med start 
kl.11:00 gicks igenom och bilder från platsen visades.  
 
Åtgärdssamordnare Jenny Söderstedt och representant från Österlens vattenråd 
kommer finnas på plats och hålla i en naturbingo för barn.  
Styrelsens medlemmar uppmanas att komma till invigningen.  

 
 

11. Principer för styrelsen att fatta Per capsulam-beslut 
Diskussion om framtida Per capsulam beslut. Framöver kommer sekreteraren att i 
samråd med ordförande hantera eventuella per capsulam-förfarande när hen bedömer 
att så är motiverat.  
 
Beslut: Styrelsen ställer sig positiv till snabbare beslutsgångar.  
 

 
12. Vattenrådsdagen 

Ordförande Pia Dahlin informerar styrelsen om Vattenrådsdagen den 13–14 
november i Kalmar, med sista anmälningsdag den 23 oktober. Styrelsen anser att 
Österlens Vattenråd bör finnas representerade och åtgärdssamordnaren anmäler sitt 
intresse om att närvara.  
 
Beslut: Styrelsen beslutar att söka ersättning om 1500 kr, samt att själva bidra med 
1500 kr från egen kassa vid behov. Kostnaderna ska täcka resa och logi.  
 
 

13. Extra utlysning från vattenmyndigheten 
Sekreterare Jeanette Qamar informerar om en utlysning från Vattenmyndigheten 
som ger ÖVR möjlighet att söka extra bidrag för åtgärder.  
Ett förslag till ansökan presenteras av sekreteraren, som innebär en konferens våren 
2025 för och med grannkommuners beslutsfattare. 
 Fokus skulle vara på gränsöverskridande samarbeten för att uppnå 
miljökvalitetsnormerna i ett förändrat klimat.  
 
Beslut: Sekreterare Jeanette Qamar ges i uppdrag att skicka in ansökan till 
Vattenmyndigheten med vissa korrigeringar. Kostnaden bör preciseras. 
En modell för dokumentation och spridning av resultat bör ingå, samt en 
presentation av de vattenvårdande åtgärder som redan pågår i kommunerna genom 
vattenråden.  
 
 
 



 
 
 

14. Information från åtgärdssamordnaren 
Åtgärdssamordanaren Jenny Söderstedt, som vikarierar för föräldralediga Elke-
Emilia Christinesdotter presenterades. 
Hon informerar om pågående och slutförda projekt enligt följande: 

• Besök vid det slutförda våtmarksprojektet i Tusseröd: bilder visas från 
platsen.  

• Styrelsen uppdateras om ett pågående projekt i Eljaröd där entreprenaden 
förväntas starta under hösten.  

• Åtgärdssamordnaren undersöker möjligheten att bredda projektområdena i 
LONA-bidraget.  

 
Det finns en ovisshet om hur länge åtgärdssamordnartjänsten kan förlängas, och en 
ansökan om finansiering efter december 2024 har insänts till Länsstyrelsen. De har 
tidigare meddelat att man inte kommer kunna förlänga bidraget med ett helt år i 
taget.  
Länsstyrelsen vill ha information om, och i så fall hur, vattenrådet kommer arbeta för 
att själva kunna finansiera åtgärdssamordnartjänsten framåt. Den kommer dock inte 
kunna finansieras i samma omfattning som tidigare under nästa ansökningsperiod.  
 
Beslut: Styrelsen anser att åtgärdssamordnaren bör presentera vattenrådets arbete 
för respektive nämnd med stöd av de politiska representanterna samt de 
adjungerande tjänstemännen från respektive kommun för att driva frågan framåt.  
 
Beslut: styrelsen ger ordförande och kassören i uppdrag att tillsammans med 
åtgärdssamordnaren och sekreteraren boka ett möte med Länsstyrelsen för att 
diskutera frågan.  
 
Kenneth Strömbäck får i uppdrag att ta fram ett ekonomiskt underlag kring 
vattenrådets ekonomiska möjligheter att finansiera tjänsten.  

 
 

15. Beslutsärenden i projekt 
 
 Förstudie Farhult 4.7 - Avslag. 

 
 Förstudie Långaröd 1:41 - Återremiss. 

 
 Förstudie Lökaröd 1:10  - Avslag. 

 
 Förstudie Lökaröd 4:1 - Återremitteras med en önskan att man utreder           

vad finns det för naturvärden i övre delen som berör skogspartiet.  
 

 



 
 
 

 Förstudie Lökaröd 4:12    - Beslut om att gå vidare med projektet.  
 

 Förstudie Olseröd 27.2    - Inte gå vidare med projektet,   
 

 Förstudie Olseröd 38:1    - Återremiss. 
 

 Förstudie Stänkelösa 4:2 - Återremiss; en undersökning krävs där det   
framgår om våtmarken ovanför kommer påverkas negativt. 

 
 Rensning av våtmark på fastighet Bertilstorp 17:2   - Avslag.  

Kenneth Strömbäck deltar ej i beslutet. Lotta Hedström träder in med 
beslutsrätt.  

 
16. Åtgärdsarbetet i Simrishamn.  

Jonas Dahl berättar kort om åtgärdsarbetet i Simrishamn.  
 
 

17. Hemsidans information 
Beslut: Att mötesdeltagarnas namn skrivs ut i protokollet och läggs ut digitalt 
godkänns av styrelsen.  
 
 

18. Övrigt  
Sekreterare Jeanette Qamar berättar om ett förvaltningsövergripande 
åtgärdsprogram för alla angränsande kommuner med utgångspunkt från 
Vattenmyndighetens åtgärdsprogram är under framtagande i samarbete med 
kommuner.  
 
 

19.  Mötet avslutas.  
 
 

Vid protokollet: 
Jeanette Qamar  
 
 
Justeras:    Justeras: 
Pia Dahlin     Lotta Hedström  

                      
 


